

Sadeq Hassan Ghaleb Al-Shamiri Professor, Vice-rector of Taiz University for Graduate Studies, Taiz-Yemen

أ.د. صادق حسن غالب الشميري برفسور، نائب رئيس جامعة تعز للشوون الدراسات الغليا ـتعزـ الجمهورية اليمنية

TAIZ UNIVERSITY: NURTURING MINDS FOR A **BRIGHTER FUTURE**

جامعت تعز: رعايت العقول لمستقبل أكثر إشراقًا

Abstract: Taiz University is committed to fostering academic excellence and innovation, evidenced by a 20% increase in graduation rates and over 200 published research papers. The university actively engages with the local community, reaching over 5,000 members through educational and health initiatives. Mentorship programs have boosted student employability by 30%. Extracurricular activities enhance students' interpersonal skills and well-being. Future plans include expanding research capabilities and interdisciplinary programs.

Keywords: Taiz University, academic excellence, graduation rates, research, community engagement, employability, extracurricular activities.

الخلاصة: تاتيزم جامعة تعر بتعزير التمير الأكاديمي والابتكار، ويتجلى ذلك في زيادة معدلات التخرج بنسبة 20%، ونشر أكثر من 200 بحث. وتتعاون الجامعة بنشاط مع المجتمع المحلى، حيث تصل إلى أكثر من 5000 عضو من خلال مبادرات تعليمية وصحية. وقد عززت برامج الإرشاد فرص توظيف الطلاب بنسبة 30%. وتعـــزّز الأنشــطة اللامنهجيــة مهـــارات الطـــلاب الشخصـــية ورفـــآهيتهم. وتشـــمل الخطــط المســتقبلية توســـيع نطاق القدرات البحثية والبرامج متعددة التخصصات.

الكلمات المفتاحية: جامعة تعز، التميز الأكاديمي، معدلات التخرج، البحث، المشاركة المجتمعية، فرص التوظيف، الأنشطة







Taiz University stands as a beacon of higher education in Yemen, committed to nurturing the minds of future leaders and innovators. Established to provide quality education and foster research, the university plays a crucial role in addressing the country's pressing social and economic challenges. With a diverse array of undergraduate and graduate programs, Taiz University caters to a wide range of academic interests, equipping students with the skills necessary for success in a rapidly changing world. The university's emphasis on research and community engagement enhances its educational mission, creating a vibrant academic environment. By promoting collaboration with local and international institutions, Taiz University not only enriches its academic offerings but also contributes to the development of human capital in Yemen.

The university has implemented various educational and developmental initiatives aimed at fostering academic excellence and innovation among its students. This report summarizes the key results and discussions surrounding these initiatives, highlighting their impact on student development and community engagement.

Taiz University has recorded significant improvements in student academic performance over the past five years. The introduction of updated curricula and teaching methodologies has led to a 20% increase in graduation rates. Additionally, student retention rates have improved, reflecting enhanced student satisfaction and support services.

The university has prioritized research as a core component of its mission. In the last year, faculty and students published over 200 scientific papers in reputable journals, contributing to knowledge across various fields. Collaborative research projects with international institutions have increased, facilitating the exchange of ideas and resources.

The university actively engages with the local community through outreach programs and partnerships. Initiatives focused on education, health, and technology have reached over 5,000 community members, providing valuable resources and support. These programs have fostered a sense of civic responsibility among students and enhanced their practical skills.

The implementation of mentorship and professional development programs has proven effective in preparing students for the workforce. Workshops, internships, and career counseling services have been established, resulting in a 30% increase in student employability rates post-graduation.

extracurricular activities. Art, music, and sports programs have been developed, contributing to students' holistic development. Participation in these activities has improved students' interpersonal skills and mental well-being.

Looking ahead, Taiz University aims to expand its research capabilities and enhance its academic offerings. Plans include the establishment of new interdisciplinary programs and increased investment in technology and infrastructure. Continued collaboration with international partners will further elevate the university's status.

Taiz University is committed to nurturing minds for a brighter future through academic excellence, research innovation, community engagement, and holistic student development. The results indicate a positive trajectory toward achieving these goals, positioning the university as a leader in education and development within the region. Continued efforts will be essential to sustain and enhance these advancements.

تُعدّ جامعة تعرز منارةً للتعليم العالى في اليمن، ملتزمةً برعاية عقول قادة المستقبل والمبتكرين. أسست الجامعة لتوفير تعليم عالى الجودة وتشجيع البحث العلمك، وتلعب دورًا محوريًا في مواجهة التحديات الاجتماعية والاقتصادية المُلحّـة التّـى تواجهها البلاد. ومن خلل برامجها الجامعية والدراسات العليا المُتنوعـة، تُلبِـي جامعـة تعـز مجموعـةً واسـعةً مـن الاهتمامـات الأكاديميـة، مُـزوّدةً الطلاب بالمهارات اللازمة للنجاح في عالم سريع التغير. ويُعزز تركيز الجامعة على البحث والمشاركة المجتمعية رسالتها التعليمية، مُهيئةً بيئةً أكاديميةً نابضةً بالحياة. ومن خلال تعزيز التعاون مع المؤسسات المحلية والدولية، لا تُثري جامعة تعز برامجها الأكاديمية فحسب، بل تُساهم أيضًا في تنمية رأس المال البشري في اليمن.

نفَّذت الجامعة مُبادراتٍ تعليميةً وتنمويةً مُتنوعةً تهدف إلى تعزيز التميّز الأكاديمي والابتكار بين طلابها. يُلخص هذا التقرير النتائج الرئيسية والمناقشات المُحيطة بهذه المبادرات، مُسلِّطًا الضوء على تأثير ها على تنمية الطلاب والمشاركة المجتمعية.

سجّلت جامعة تعز تحسينات كبيرةً في الأداء الأكاديمي للطلاب على مدى السنوات الخمس الماضية. أدى إدخال المناهج وأساليب التدريس المُحدثة إلى زيادة معدلات التخرج بنسبة 20%. كما تحسنت معدلات استبقاء الطلاب، مما يعكس تحسن رضاهم وخدمات الدعم المُقدمة.

أعطت الجامعة الأولوية للبحث العلمي باعتباره ركنًا أساسيًا من رسالتها. في العام الماضي، نشر أعضاء هيئة التدريس والطلاب أكثر من 200 بحث علمى فى مجلات علمية مرموقة، مساهمين بذلك فى إثراء المعرفة فى مختلف المجالات. كما از دادت مشاريع البحث التعاونية مع المؤسسات الدولية، مما سهّل تبادل الأفكار والموارد.

تتعاون الجامعة بنشاط مع المجتمع المحلي من خلال برامج التوعية والشـــراكات. وقـــد وصــــلت المبـــادرات التــــي تُركـــز علــــي التعلـــيم والصـــحة والتكنولوجيا إلى أكثر من 5000 فرد من أفراد المجتمع، مُوفرةً موارد ودعمًا قيّمــين. وقــد عــززت هــذه البــرامج الشــعور بالمســؤولية المدنيـــة لــدي الطـــلاب وعززت مهاراتهم العملية.

أثبت تطبيق برامج الإرشاد والتطوير المهنى فعاليته في إعداد الطلاب لسوق العمل. وتم إطلاق ورش عمل وفرص تدريب داخلي وخدمات إرشاد مهنى، مما أدى إلى زيادة معدلات توظيف الطلاب بعد التخرج بنسبة 30%.

تعـزز جامعـة تعـز بيئـة ثقافيـة غنيـة مـن خـلال أنشـطة لامنهجيـة متنوعـة. وقـد Taiz University promotes a rich cultural environment through various طُـوّرت بـرامج فنيـة وموسـيقية ورياضـية، ممـا يُسـهم فـي التنميـة الشـاملة للطــلاب. وقد حسّنت المشاركة في هذه الأنشطة مهارات التواصل لديهم وصحتهم النفسية.

> وتطلعًا إلى المستقبل، تهدف جامعة تعز إلى توسيع قدراتها البحثية وتعزيز عروضها الأكاديمية. وتشمل الخطط إنشاء برامج جديدة متعددة التخصصات وزيادة الاستثمار في التكنولوجيا والبنية التحتية. وسيُسهم التعاون المستمر مع الشركاء الدوليين في الارتقاء بمكانة الجامعة.

> تلتــزم جامعــة تعــز برعايــة العقــول مــن أجــل مســتقبل أكثــر إشــراقًا مــن خــلال التميّــز الأكاديمي والابتكار البحثي والمشاركة المجتمعية والتنمية الشاملة للطلاب. وتشيير النتائج إلى مسار إيجابي نحو تحقيق هذه الأهداف، مما يضع الجامعة في موقع الريادة في التعليم والتنمية في المنطقة. وستكون الجهود المتواصلة ضرورية لاستدامة هذه التطورات وتعزيزها.



·